
 

 

Protokół Nr 92 
XCII Sesji Rady Miasta Milanówka 

z dnia 20 listopada 2023 roku 
                                                                                
Stan Rady - 15 radnych. 
Obecnych - 12 radnych (według listy obecności, załącznik nr 1 do protokołu). 
 
Skład Rady Miasta Milanówka  
Kamil Bialik, Karolina Werczyńska, Jaromir Chojecki, Ewa Galińska, Janina Moława, Witold Mossakowski, Piotr 
Napłoszek, Jolanta Nowakowska, Krzysztof Ołpiński, Bożena Osiadacz, Krzysztof Wiśniewski, Hanna 
Młynarska, Renata Pawłowska, Waldemar Parol, Hubert Jarek. 
  
Posiedzenie XCII Sesji Rady Miasta Milanówka odbyło się w dniu 20.11.2023 r. (poniedziałek)  
o godz. 16: 00 w trybie stacjonarnym,  w budynku „B” Urzędu Miasta Milanówka przy ul. Kościuszki 45. 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie XCII Sesji Rady Miasta Milanówka oraz przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Milanówka na lata 
2023–2045. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2023 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Milanówka z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2024. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Miasta Milanówka. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu Targowiska Miejskiego w Milanówku. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta Milanówka. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Milanówek. 
10. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 
11. Zgłaszanie interpelacji, wniosków i zapytań oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
12. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami oraz wykonania uchwał Rady Miasta 
Milanówka. 
13. Sprawy różne. 
14. Zakończenie XCII Sesji Rady Miasta Milanówka. 
 
Ad 1 
Otwarcie XCII Sesji Rady Miasta Milanówka oraz przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji. 
Przewodniczący Rady Miasta Piotr Napłoszek otworzył obrady XCII Sesji Rady Miasta Milanówka w dniu 
25 września 2023 r. stwierdzając quorum. 
Radna Janina Moława zgłosiła wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad punktu 8 dot. uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta Milanówka. Radna składa wniosek z tego względu,  
że materiały, o które prosiła RMM są obszerne, a radni otrzymali je dzisiaj w projektach uchwał o godzinie 11:15. 
Nie można w tak krótkim czasie przeczytać dokumentu, nie mówiąc o analizie tekstu. Uchwała powinna wrócić 
pod obrady komisji.  
Przewodniczący RMM Piotr Napłoszek poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie punktu 8 z porządku obrad. 
Rada Miasta w głosowaniu: 9-za, 2- wstrzymujące, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
Kamil Bialik głos wstrzymujący, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława 
za, Witold Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska nb, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena 
Osiadacz za, Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska głos wstrzymujący, Renata Pawłowska za, Waldemar 
Parol za, Hubert Jarek nb. 
Zastępca Burmistrza p. Paulina Gawrońska złożyła wniosek w sprawie o zdjęcie projektu uchwały dot. 
ustalenia Regulaminu Targowiska Miejskiego w Milanówku, ze względu na obszerny materiał oraz prowadzoną 
nad nim pracę.  
Przewodniczący RMM Piotr Napłoszek poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie punktu 7 w sprawie 
ustalenia Regulaminu Targowiska Miejskiego w Milanówku. 
Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska nb, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz za, 
Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol za, Hubert Jarek nb. 
 
Ad 2 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Milanówka na lata 
2023–2045. 
Skarbnik Miasta p. Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Milanówka na lata 2023–2045. 



 

 

Ww. dokument jest przedstawiony na stronie miasta w BIP.  
W przedsięwzięciach wieloletnich dokonuje się zmiany:  
-w pkt 1.1 (Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi z udziałem 
środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych)  
w przedsięwzięciach majątkowych:  
- w przedsięwzięciu pn. „Poprawa, jakości powietrza na terenie ZIT WOF poprzez budowę parkingów "Parkuj  
i jedź"”, zmniejsza się łączne nakłady finansowe oraz limit wydatków w 2023 roku o kwotę 65 000,00 zł.  
W związku z rozliczeniem zadania pozostała planowana kwota nie będzie wykorzystana.  
- w pkt 1.3 (Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe - inne niż wymienione w pkt 1.1 i 1.2)  
w przedsięwzięciach majątkowych:  
- w przedsięwzięciu pn. „Projektowanie i budowa wodociągu w ul. Grudowskiej w Milanówku na odcinku 
Wiatraczna - Brwinowska”, zmniejsza się łączne nakłady finansowe oraz limit wydatków w 2023 roku o kwotę 
126 000,00 zł, w wyniku postępowania przetargowego otrzymano kwoty niższe na zadanie niż planowano. 
 
Przewodniczący RMM nawiązał do zmniejszenia środków na kanalizację w ul. Grudowskiej. Skarbnik 
proponuje zmniejszenie na kwotę ok. 100 000,00zł, czyli o połowę. 
Zastępca Burmistrz Paulina Gawrońska wyjaśniła, że część tych środków jest z pieniędzy gminy i można tym 
operować. Można środki zmniejszać i przeznaczać na inne inwestycje i cele. Pozostała część, która jest dotacją 
można wykorzystać tylko na to, aby wybudować urządzenia służące dostawie wody. Ustalono, co z pozostałej 
puli środków można zrobić. Te pieniądze pozostaną, będą tylko dopisywane zadania.  
Przewodniczący RMM zapytał o sytuację związana z wodociągami w projektowanych drogach, które wchodzą 
do budżetu na 2024 rok.    
Zastępca Burmistrz Paulina Gawrońska wyjaśniła, że zleciła pracownikowi do analizy, co można za pozostałą 
kwotę zrealizować. Nie ma jeszcze wybranej firmy, ponieważ nie ma informacji zwrotnej z zespołu zamówień 
publicznych, czy firma, która miała rażąco niska cenę wytłumaczyła, dlaczego. Firma dostarczyła potrzebne 
dokumenty do przeanalizowania. Pani Gawrońska nie wie, jaka kwotą ostatecznie będzie operowała. To się 
okaże, kiedy będzie podpisywana umowa dotycząca zrealizowania zadania dot, budowy wodociągu.  
Radna Janina Moława zapytała, dlaczego tak duża jest opłata dot. jednorazowej dzierżawy. Jaka będzie 
dzierżawa w przedstawionej kwocie na ul. Grudowskiej, czy uległa zmniejszeniu? 
Zastępca Burmistrz Paulina Gawrońska wysłała radnym informacje na temat kwoty. Te kwoty nie uległy 
zmniejszeniu.  
Radna Janina Moława podkreśliła, że zmieniła się tylko kwota na wykonawstwo.  
Zastępca Burmistrz Paulina Gawrońska wyjaśniła, że kosztorys inwestorski, który UM otrzymał od projektanta 
dot. kwoty 560 000,00zł. Oferty otrzymane na wykonanie tej inwestycji są od 190 000,00zł do 384 000,00zł. To 
jest zasadnicza różnica. Z dotacji można rozliczać dzierżawę, bo tak jest to ujęte w dokumentach. Nie trzeba 
tego rozliczać z pieniędzy gminy. Jest to jednorazowa opłata konkretnie przeznaczona na ten cel. Resztę można 
przeznaczyć na inne cele. Pani Gawrońska sugeruje, żeby przeznaczy je na remonty dróg. 
Radna Janina Moława zapytała, jaka jest gwarancja, że jak zacznie się inwestycja urzędnicy przyjdą do RMM 
po pieniądze, bo np. ceny uległy zwiększeniu?  
Zastępca Burmistrz Paulina Gawrońska wyjaśniła, że są cztery oferty na podobnym poziomie cenowym.  
Radny Waldemar Parol poruszył temat wodociągu na ul Grudowskiej. Radny prosi o wyjaśnienie zależności 
milanowskiego udziału w spółce WKD a opłatą za dzierżawę.  
Zastępca Burmistrz Paulina Gawrońska nie zdążyła zapoznać się z tematem.  
Radny Waldemar Parol uważa, że jest to bardzo dziwna sytuacja. Milanówek ma udziały w spółce o płaci za 
zajecie pasa drogowego. Komu płacimy dzierżawę - sobie, czy WKD? Jakie udziały ma gmina? Jeżeli 
Milanówek nie miałby udziałów, to też musiałby płacić?   
Zastępca Burmistrz Paulina Gawrońska uważa, że jest to niezależne.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji była  
pozytywna.  
 
Przewodniczący RMM Piotr Napłoszek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Milanówka na lata 2023–2045. 
Rada Miasta w głosowaniu: 9-za, 3- wstrzymujące, 3- nb, podjęła Uchwałę Nr 713/XCII/23. 
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska wstrzymujący, Janina Moława za, 
Witold Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska wstrzymujący, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena 
Osiadacz za, Krzysztof Wiśniewski wstrzymujący, Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol 
za, Hubert Jarek nb. 
Cz. n. 21:52 
 
Ad 3. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2023 r. 
Skarbnik Miasta p. Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 
2023 r. 
Ww. dokument jest przedstawiony na stronie miasta w BIP.  
Wydatki budżetu Miasta Milanówek na rok 2023 zostają zwiększone o kwotę 370 246,56 zł. Kwota zostanie 
przeznaczona na wydatki m.in. na: 



 

 

1. zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 25 903,80 zł – w celu wprowadzenia zadania pn. "Wykup 
wodociągu w ulicy Dowcip", zgodnie z przedłożonymi dokumentami i kosztorysem. 
2. w dziale 600 „Transport i łączność”, rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne”, zwiększa się plan wydatków 
bieżących o kwotę 93 246,14 zł na zakup usług remontowych związanych z drogami oraz na zakup znaków 
drogowych, oraz elementów związanych z wyposażeniem dróg.  
3. w dziale 754 „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” rozdziale 75495 „Pozostała działalność” 
zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 5 412,29 zł, na zakup karmy dla wolnożyjących kotów i usług 
weterynaryjnych. 
4. w dziale 757 „Obsługa długu publicznego”, rozdziale 75702 „Obsługa papierów wartościowych, kredytów  
i pożyczek oraz innych zobowiązań jednostek samorządu terytorialnego zaliczanych do tytułu dłużnego – 
kredyty i pożyczki”, po dokonaniu analizy wykonania zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę  
392 842,00 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na wydatki w klasyfikacjach oświatowych oraz na 
zwiększenie o kwotę 20 000,00 zł w celu zabezpieczenia środków na zapłatę prowizji za usługi emitenta obligacji 
oraz na opłatę za usługę Agenta emisji obligacji.  
5. w dziale 852 „Pomoc społeczna”, rozdziale 85295 „Pozostała działalność” zwiększa się plan wydatków 
bieżących o kwotę 313 098,33 zł, 
6. w grupie dotacje o kwotę 311 526,80 zł na „Dotację celową dla Stowarzyszenia Polski Komitet Pomocy 
Społecznej z siedzibą w Warszawie oddział w Milanówku w ramach realizacji programu rządowego SENIOR+ 
2023 r.” (w tym kwota otrzymanej dotacji 247 532,00 zł; wkład własny 63 994,80 zł). 
7. w dziale 926 „Kultura fizyczna”, rozdziale 92695 „Pozostała działalność”, zmniejsza się plan wydatków 
bieżących o kwotę 17 839,00 zł, środki zostaną przeznaczone na wydatki w innych rozdziałach (90004). 
Jednocześnie wprowadza się plan wydatków majątkowych na kwotę 150 000,00 zł na zadanie w ramach 
Budżetu Obywatelskiego pn. „Przebudowa placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 2 w Milanówku”. 
8. w Szkole Podstawowej nr 1 zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 45 911,00 zł w związku ze 
wzrostem wpływów z tytułu odsetek, różnych opłat i dochodów, oraz wynajmu i jednocześnie zwiększa się plan 
wydatków bieżących o tę samą kwotę na zakup usług remontowych i pozostałych usług. 
Radna Janina Moława zadała pytanie w sprawie przeznaczenia środków z przesunięć między działami.  
Skarbnik Miasta p. Agnieszka Mazurek odniosła się do punktu pkt.7 w dziale 750 „Administracja publiczna”, 
rozdziale 75095 „Pozostała działalność” zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 11 500,00 zł. Jest to 
zmiana dysponenta pomiędzy referatami na dział 900 „Oczyszczanie miast i wsi” - zwiększa się plan wydatków 
bieżących o kwotę 7 500,00 zł z przeznaczeniem na bieżące zadania w Referacie RGKIM. 
Radna Janina Moława uważa, że kwoty na utrzymanie zieleni są bardzo małe (3500 zł).  
Radna poruszyła temat związany z punktem 18 i 19, dział 851. Zostały zmniejszone środki na ochronę zdrowia  
o 58 968,00 zł. W uzasadnieniu jest napisane, że środki na usługo rehabilitacyjne dla mieszkańców gminy do 
końca roku będą zmniejszone. Po dokonaniu analizy nie będą potrzebne. Środki przeznacza się na wkład 
własny w celu realizacji programu rządowego SENIOR+ 2023. Zabieramy z działu 852, rozdziału 85202 „Domy 
pomocy społecznej” 5026,80 zł. Środki przeznacza się na wkład własny w celu realizacji programu rządowego 
SENIOR+ 2023. 
Radna Jolanta Nowakowska poprosiła o informacje, o które zawnioskowała na Komisji Budżetu odnośnie do 
zwiększenia środków na wynagrodzenia dla żłobka. Tam mamy 137 200,00zł, Środki okazały się 
niewystarczające m.in. ze względu na obowiązek wypłaty ponadplanowych nagród jubileuszowych i odpraw 
emerytalnych. Radna zapytała, ile było nagród jubileuszowych i odpraw emerytalnych? 
Skarbnik Miasta p. Agnieszka Mazurek poinformowała, że nie udało jej się uzyskać tych informacji. We 
wrześniu pojawiła się jedna odprawa. 
Radna Jolanta Nowakowska zapytała, jakie były łączne kwoty zaplanowane na wynagrodzenie dla żłobka? 
Skarbnik Miasta p. Agnieszka Mazurek poinformowała, że ok. 1 500 000,00zł na wynagrodzenia.  
Radna Jolanta Nowakowska podkreśliła, że jeszcze zabrakło 137 200,00zł. 
Radna Renata Pawłowska podkreśliła, że po wyjaśnieniach na Komisji Budżetu i Inwestycji w zakresie wniosku 
Senior + przyjrzała się dokumentom, które dostali radni. Radna sięgnęła do nagrań, które były. Pani dyrektor 
miała rację, była podjęta taka uchwała. Natomiast przy podejmowaniu tej uchwały radni zostali wprowadzeni  
w błąd. Na posiedzeniu Komisji BiI 18 października p. Ewa Galińska pytała, jakie są koszty dot programu. 
Dyrektor CUS odpowiedziała, że 80% dotacja, 20% wkład własny gminy. Na sesji radna wielokrotnie zadawała 
to pytanie, doprecyzowując, czy chodzi o wynagrodzenia, o moduł II. Radna pomija fakt, że rok temu na 
posiedzeniu gminy pani dyrektor nie wiedziała, jakie będą koszty prowadzenia Dziennego Domu SENIOR+. Rok 
później również nie wiedziała. Radna poprosiła o odtworzenie filmu z komisji. 
Przewodniczący RMM przygotował dwa filmy z komisji i sesji, w których są fragmenty wypowiedzi p. Kott. 
Przedstawiono fragment Komisji Budżetu i Inwestycji z wypowiedzią p. Kott w sprawie programu 
SENIOR +.  
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie dalsze odtwarzanie filmu z obrad Komisji Budżetu i Inwestycji.  
Rada Miasta w głosowaniu: 10-za, 2- przeciw, 3-nb, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw. Kamil Bialik przeciw, 
Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold Mossakowski za, 
Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska za, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz za, Krzysztof Wiśniewski 
za, Hanna Młynarska przeciw, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol za, Hubert Jarek nb. 
Radna Renata Pawłowska podkreśliła, że nie było jej na komisji, dlatego zadała dodatkowe pytania na LXXIII 
sesji w momencie, kiedy podejmowano uchwałę. Radna uzyskała odpowiedź, że wynagrodzenia, prowadzenie 
itp. będzie w proporcji 80% dotacji, 20% wkład własny. Radna ma dużo wątpliwości. Po przeczytaniu 



 

 

dokumentów odnośnie do umowy partnerskiej i innych rzeczy. Pojawiły się również nowe wątpliwości. Radna ma 
nadzieję, że wprowadzenie w błąd radnych było działaniem nieświadomym. Pani dyrektor powiedziała,  
że będziemy się starać o środki z modułu II na utrzymanie Dziennego Domu. Nawet przy założeniu, że jest to 
500 000,00zł na rok dla 20 seniorów, to w ciągu 3 lat jesteśmy zobowiązani do utrzymania trwałości projektu. To 
są środki rzędu 1 500 000,00zł. Z tego dotacji gmina dostanie maksymalnie 88 000,00zł x 3. Nie ma gwarancji, 
że ten program będzie kontynuowany po roku 2025. W trzecim roku działalności mogłoby zdarzyć się tak,  
że gmina nie dostanie żadnego dofinansowania. Gdyby gmina chciała przeznaczyć 1 500 000,00 zł na działania 
aktywizujące dla seniorów to byłoby znacząco lepszym rozwiązaniem niż dofinansowanie 20 osób w dziennym 
domu Seniora+. Radna zaznaczyła, że umowa partnerska nie reguluje nic, a w programie są duże obostrzenia. 
Gmina ponosi pełną odpowiedzialność. W umowie są tylko trzy punkty dot. zobowiązań partnera, że: partner jest 
zobowiązany brać udział w pracach na wnioskiem, realizować zgodnie z wnioskiem, udostępnić 326 m2 
powierzchni. Nie ma informacji, na jakich zasadach, czy zgodnie z zasadami programu.  
Radna złożyła wniosek o zdjęcie, nierealizowanie tego działania.  
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska uważa, że p. Kott powinna przedstawić swój punkt widzenia.  
Przewodniczący RMM zgadza się z przedmówczynią, tym bardziej, że p. dyrektor proponuje wejście w 
program, który z perspektywy oznacza bardzo pokaźny wkład z budżetu.  
Radna Janina Moława podkreśliła, że radni dostali aneks z dnia 30 stycznia 2023 r. Z tego samego miesiąca, 
kiedy została podpisana umowa partnerska. W tym aneksie czytamy, że zmienia się brzmienie paragrafu 1 ust.3 
nadając mu następującą treść: 
„Strony stwierdzają zgodnie, że partnerstwo zawiązane zostało na okres od dnia zawarcia niniejszej umowy do 
dnia 31 grudnia 2027”. 
Nie są to trzy lata, a cztery. Radna Galińska pytała p. dyrektor, czy 400 000,00zł jest na wszystkie lata?  
Czy to jest na jeden rok? Pani Kott tłumaczyła, że mowa jest o całym okresie. A tu wychodzi na to, że mamy 
dawać 400 000,00 zł rocznie z możliwością pozyskania 91 000,00zł dofinansowania każdego roku. To jest 
zasadnicza różnica. 4x 400 000,00 = 1 600 000,00, 4 x 91 000,00 = 364 000,00. Zostaje pokaźna kwota, którą 
gmina musi wyłożyć dla 20 seniorów. Dla radnej I moduł jest jasny – uzyskanie 80% dofinansowania 20% wkład 
własny gminy na wyposażenie 360 m2 pomieszczeń. Radną zastanawia, dlaczego radni dostali załącznik do 
umowy partnerskiej nr 7. Radna chciałaby zobaczyć wniosek, całą umowę partnerską.   
Przewodniczący RMM poruszył kwestię zmian związanych z Senior+ i zdjęciem 58 000,00 zł niewydanych na 
rehabilitację. Radny zapytał, który referat odpowiada za realizacje tego paragrafu? 
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska poinformowała, że jest to CUS. 
Przewodniczący RMM zapytał, dlaczego nie udało się zrealizować tej usługi w sytuacji, kiedy jest takie duże 
zapotrzebowanie? Co się dzieje w tym obszarze, że UM nie jest w stanie wydać tych środków?  
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że te środki zostały z postępowania przetargowego. Wszystkie środki, 
które były zarezerwowane na rehabilitację została zaplanowane zgodnie z potrzebami. Wszystkie osoby, które 
się zgłosiły skorzystały z rehabilitacji. Każda osoba może skorzystać jeden raz z takiej rehabilitacji. Pracownicy, 
którzy monitorują realizację tych projektów informowali, że są jeszcze trzy wolne miejsca. W trakcie rehabilitacji 
są osoby do 15 grudnia 2023 roku. Z rehabilitacji skorzystały osoby w ramach środków własnych gminy, ale 
także w ramach środków, które były przewidziane w projekcie unijnym. Postępowanie przetargowe na usługi 
rehabilitacyjne w roku 2023 było przeprowadzane czterokrotnie. Obecnie nie było, kiedy przeprowadzić takiego 
postępowania, żeby wykorzystać te środki do końca. Były potrzeby zostawienia środków na paragrafie z uwagi 
na różnego rodzaju sytuacje związane z okresem jesiennym. W ubiegłym roku była taka potrzeba, żeby wpłacić 
pieniądze na zakup szczepień przeciwgrypowych. Pani Kott podkreśliła, że nie ma skarg, uwag ze strony 
mieszkańców.  
Radny Jaromir Chojecki zapytał, czy w przetargu przewidziano zamówienia uzupełniające do tego, co zostało 
określone w pierwotnym przetargu.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott zaprzeczyła.  
Radny Jaromir Chojecki uważa, że dlatego zostały pieniądze. Trzeba było to przewidzieć.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott poinformowała, że przewidziano to przy rehabilitacji w domu podopiecznego. 
Można było zwiększyć ilość rehabilitacji u tego samego wykonawcy, jeżeli byłaby taka potrzeba.  
Przewodniczący RMM poprosił o odniesienie się do informacji przedstawionych na filmie z komisji dot 
finansowania z programu Senior +.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott uważa, że to, co było na nagraniu to nie było wprowadzanie w błąd. 80% to były 
środki z modułu I na utworzenie środowiskowego Domu Wsparcia Senior+. 20% to był udział gminy. 
Dofinansowanie gmina otrzymała na kwotę 240 000,00zł oraz dofinansowanie na 63 000,00zł. Jeżeli taki dom by 
powstał, CUS jest upoważniony do tego, żeby starać się o środki w drugim module. Program przewiduje 400 zł 
na jednego mieszkańca na jeden miesiąc dofinansowania. Pozostałą kwotę gmina jest zobowiązana zapewnić 
ze środków własnych. Pani Kott przypomniała, że kończą się programy z wszelkimi usługami społecznymi, które 
były dedykowane seniorom. W roku 2024 CUS pozostaje z tym planem budżetu, który został przedstawiony 
RMM w planie budżetu na 2024 rok. Są to środki niższe niż potrzeby związane z rehabilitacją. Od roku 2018  
do roku 2022 udało się pozyskać na działalność związana z potrzebami seniorów 12 800 000,00 zł. Z tych usług 
skorzystało 600 osób.  
Przewodniczący RMM zaznaczył, że moduł II programu dot. kwoty 400 000,00 zł. W projekcie budżetu jest 
zapisane 200 000,00zł.  



 

 

Dyrektor CUS Krystyna Kott podkreśliła, że w momencie tworzenia projektu budżetu było zapisane 
200 000,00zł. Pani Kott wnioskowała o dużo większy budżet na rok 2024, na działania CUS. Niestety, nie 
otrzymała tych środków.  
Przewodniczący RMM uważa, że informacja jest prosta. Nie ma środków zaplanowanych w budżecie na 
realizacje tego programu.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott podkreśliła, że w planie budżetu CUS jest 400 000,00 zł. 
Przewodniczący RMM podkreślił, że RMM decyduje o środkach w ramach dochodu, który został 
przedstawiony. Jeżeli nie ma dochodu, to nie ma wydatku.  Radny poinformował, że w Michałowicach na ten 
program jest przeznaczone 1 mln zł rocznie. U nas ma kosztować 400 000,00zł. Same obiady dla tych osób, 
zakładając cenę 20 zł wyniosą ok. 150 000,00zł. Do tego należy doliczyć śniadanie, II śniadanie, to wyżywienie 
dla 20 osób będzie kosztowało ok. 200 000,00zł. Umowa partnerska nie zawiera żadnych obowiązków ze strony 
partnera programu. Ze strony partnera jest idealna do realizacji.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott podkreśliła, że wtedy, kiedy umowa partnerska była przygotowywana, to tylko 
taka umowa była potrzebna do tego, żeby złożyć wniosek. Aneks do umowy został napisany na podstawie 
oczekiwań Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego, który podyktował, w jaki sposób należy taką umowę 
napisać. Umowa i aneks został napisany dużo wcześniej niż był złożony wniosek.   
Radna Renata Pawłowska zaznaczyła, że umowa partnerska została podpisana 4 stycznia 2023 roku w celu 
złożenia wniosku, który został złożony 5 stycznia 2023 roku. Umowa została podpisana do jednorocznego 
programu. Pani Kott powiedziała, że gmina będzie składać moduł II. Realizacja tego projektu odbędzie się do  
31 grudnia tego roku, to od 1 stycznia gmina powinna utrzymywać trwałość projektu, którą częściowo chce 
zrealizować z modułu II. Na jakiej podstawie i z kim p. Kott będzie realizowała ten projekt, skoro mamy  
20 listopada i nie ma ogłoszonego konkursu dla organizacji pozarządowych, żeby wyłonić partnera do modułu 
II?  Jeżeli 7 lipca 2022 roku wyłanialiśmy partnera i umowa partnerska jest podpisana do utworzenia  
i wyposażenia dziennego domu Seniora+ na jeden rok, to, w jaki sposób zamierzamy realizować moduł II, skoro 
nie ma wyłonionego partnera? Na podstawie umowy partnerskiej modułu I?   
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że w zapisach konkursu było to związane z utworzeniem  
i prowadzeniem tego miejsca. Prowadzącym ten Dom pozostaje przez cały okres trwałości Polski Komitet 
Pomocy Społecznej.  
Radna Renata Pawłowska sprawdziła zapisy. Konkurs był tylko w zakresie utworzenia i wyposażenia. 
Poszukiwano partnera do jednorocznego modułu I. Nie ma partnera do modułu II. Radna nie widzi możliwości 
złożenia wniosku, bo termin upływa 5 stycznia 2024 roku. Zostało mało czasu biorąc pod uwagę, że ogłoszenie 
dla organizacji pozarządowych musi wisieć, co najmniej 21 dni.  
Radna zadała pytanie w sprawie umowy partnerskiej. 
Dlaczego jest napisane, że PKPS udostępni gminie 326 m2 pomieszczeń? Na jakich zasadach będzie to 
udostępnione i w jaki sposób będziemy kontrolować to, że w tych pomieszczeniach nie dzieją się żadne inne 
działania? Program na to nie pozwala. Wyposażenie będzie zakupione za dotacje gminy. Kto będzie 
właścicielem tych środków i wyposażenia, kto będzie sprawował nad tym kontrolę? 
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że właścicielem tych urządzeń będzie gmina. Gmina daje urządzenia  
a PKPS udostępnia pomieszczenia. Gmina kontroluje wydatkowanie środków. 
Radna Renata Pawłowska zapytała, jakie będą zasady udostępniania tych 326 m2, ponieważ radna chce mieć 
gwarancję, że gmina wywiąże się z tych obowiązków, które narzuca na nas program. Umowa partnerska nie 
narzuca żadnych obowiązków na partnera. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że te zasady będą ustalone. 
Radna Janina Moława odczytała fragment uzasadnienia uchwały 574 z 26 października 2022 r. (cz. n. 2:15). 
Przewodniczący RMM poinformował, że mieszkańcy mogą zapoznać się z tym tematem oglądając film z LXXIII 
Sesji Rady Miasta, która odbyła się 26 października 2022 r. Film jest udostępniony na YouTube. 
Radna Ewa Galińska zapytała ilu mieszkańców Milanówka było zapisanych na rehabilitację z pierwotnej listy? 
Radna wie, że była Jeszcze jedna lista oraz lista rezerwowa.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że z rehabilitacji dla dorosłych realizowana przez stowarzyszenie 
Sorno skorzystało 65 osób dorosłych. Wydatkowano na nią kwotę 93 728,20zł. To były środki z projektu 
unijnego CUS. Z rehabilitacji dla dzieci skorzystało 42 osoby. Wydatkowano kwotę 94 378,50 zł. Badania 
przesiewowe dot. wad kręgosłupa przeprowadzono u 700 dzieci. Wady stwierdzono u 50 dzieci. 
Plan na 2023 r. ze środków własnych gminy opiewał na kwotę 202 740,00 zł. Z rehabilitacji dla dorosłych 
realizowanych przez Biovenę skorzystało 75 osób. Wydatkowano kwotę 89 075.00zł. Z rehabilitacji łącznie 
skorzystało 86 osób. Ze środków własnych było przeprowadzone drugie postępowanie. Przeznaczono 
75 000,00zł. Realizatorem tego zamówienia było stowarzyszenie Sorno. Z tych zajęć skorzystało 82 osoby.  
Wszystkich osób dorosłych, które skorzystały z rehabilitacji było 233 osoby. Rehabilitacja w 2023 r. jest jeszcze 
w trakcie realizacji. Z rehabilitacji skorzystało 40 dzieci. 92 dzieci było zdiagnozowanych. 
Radna Ewa Galińska podkreśliła, że jak zapisywała się na rehabilitację, to była 173 na liście rezerwowej.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott podkreśliła, że radna już korzystała z rehabilitacji. Z rehabilitacji bezpłatnej można 
było skorzystać jeden raz z serii zabiegów.   
Pieniądze, które pozostały w budżecie, w paragrafie zdrowie z rehabilitacji, były pieniędzmi z postępowania, 
które było ogłoszone na taką kwotę, jaka kwota pozostała w tym paragrafie. Oferta złożona przez oferentów była 
na kwotę niższą. To były pieniądze, które pozostały z postępowania przetargowego.  
Radna Jolanta Nowakowska zapytała, dlaczego CUS tak długo czekał? Jest koniec listopada. Od czerwca 
można jeszcze było wykorzystać środki na rehabilitację.   



 

 

Radna Jolanta Nowakowska odniosła się do wyposażenia, które będzie zakupione do programu Senior +.  
Są to kuchenki, zmywarki, kanapy itd., Co stanie się z tym sprzętem po zakończeniu tego projektu? 
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że jest to własność gminy. 
Radna Jolanta Nowakowska ma wrażenie, że ro wyposażenie pozostanie w tym domu pomocy. To wygląda 
tak, jakby gmina wyposażyła PKPS. Radna zaznaczyła, że sprzęt ma kupić partner. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że wszystko zostało określone we wniosku. 
Przewodniczący RMM zauważył, że Seniora + nie ma w WPF na następne lata. Nie ma go w zadaniach 
wieloletnich. 
Skarbnik Miasta nie przypomina sobie, żeby ten program był ujęty w WPF. 
Przewodniczący RMM zapytał, co w ramach programu będzie realizował partner? 
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że wszystko zostało określone w programie. Partner nie przedstawił 
jeszcze dokładnego kosztorysu. 
Przewodniczący RMM zapytał, czy partner ma świadomość, że będzie realizował program za ok.200 000,00 zł 
o tak szerokim zakresie oddziaływania. W programie jest szeroki zakres działań.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że taką informację partner otrzymał.  
Radna Janina Moława uważa, że wymaga się od rady głosowania dot. projektu, o którym nic nie wie.  
Nie wiadomo, jaki będzie program, nie wiadomo, jaki będzie kosztorys. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott podkreśliła, że wszystko jest określone w programie rządowym Senior +. 
Przewodniczący RMM podkreślił, że Michałowicach ta usługa kosztuje, zgodnie z tym samym programem,  
1 mln zł, a dyrektor CUS mówi, że wykona ją za 400 000,00zł. Radny przypomniał, że jest to dla 20 osób, tak jak 
jest napisane we wniosku. Gmina angażuje duże środki dla wąskiej grupy klientów. Tych środków zabraknie dla 
szerszej grupy np. na rehabilitację. Należy myśleć, żeby zapewnić wsparcie dla jak największej grupy 
mieszkańców.  
Radna Ewa Galińska zapytała, jak będą wybierani seniorzy? Czy to będą osoby zmotoryzowane, żeby 
dojechali na koniec Milanówka? Czy to będą seniorzy, którzy korzystają z rowerów? Czy urząd lub partner, 
zorganizuje transport? 
Przewodniczący RMM zapytał, jak będzie rozwiązana kwestia transportu osób niepełnosprawnych na te 
zajęcia. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że w przyszłym roku planowane są usługi transportowe dla 
mieszkańców. 
Przewodniczący RMM zapytał, czy w ramach projektu? 
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że w ramach projektu takiej możliwości nie było. Innym wyjściem jest 
to, że PKPS dysponuje samochodem. Będzie to w kosztach usługi.  
Radna Renata Pawłowska zadała pytanie, dlaczego w ramach programu Senior + nie składano wniosków na 
Kluby Seniora? 
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że Kluby Seniora są realizowane w dwóch innych projektach unijnych.  
Projekt jest do końca roku. 
Radna Renata Pawłowska uważa, że można było składać wniosek na Kluby Seniora na 2024 rok. Radna 
uważa, że dostępność do tego programu byłaby dużo większa.  
Radna Ewa Galińska poprosiła o odpowiedź na pytanie, jak będą wyłaniani seniorzy do programu. Wszystkich 
seniorów na terenie Milanówka jest 4800 osób. Do programu może wejść 20 seniorów.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że w programie rządowym i ustawie o pomocy społecznej, jest 
wyjaśnione, kto się kwalifikuje do programu. Są to wszystkie osoby, które ukończyły 60 lat. 
Radna Renata Pawłowska złożyła wniosek formalny o odstąpienie od realizacji w roku 2023 programu  
Senior +. Środki można przeznaczyć na działalność CUS np. na wniosek dot. Klubów Seniora. 
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie wniosek radnej Renaty Pawłowskiej, żeby nie wprowadzać po 
dochodach dotacji na 247 000,00 zł, czyli pkt 4 a po wydatkach, żeby nie wprowadzać zmniejszenia na 
rehabilitacji oraz zmniejszenia w dziale 18 i 19 Domy Pomocy Społecznej, oraz 22 w części dot. dotacji i nie 
wyprowadzać po wydatkach tej dotacji. 
Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 1-przeciw, 3-głos wstrzymujący, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
(cz.n. 2.04.49) 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i inwestycji Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji była 
negatywna. 
 
Przewodniczący RMM Piotr Napłoszek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
miasta na 2023 r. 
Rada Miasta w głosowaniu: 9-za, 2- wstrzymujące, 4- nb, podjęła Uchwałę Nr 714/XCII/23. 
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska wstrzymujący, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena 
Osiadacz za, Krzysztof Wiśniewski wstrzymujący, Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol 
nb, Hubert Jarek nb. 
Cz. n. 2.11.58 
 
 



 

 

Ad 4. 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Milanówka z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2024.  
Sekretarz Miasta Sebastian Litewnicki przybliżył treść uchwały. 
Zgodnie z dyspozycją art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym  
(Dz. U. z 2023 r. poz. 40, 572, 1463 i 1688) oraz art. 5a ust 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. 2023 r. poz. 571) przyjmuje się Program współpracy Miasta 
Milanówka w 2024 roku z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Na jednostki samorządu 

terytorialnego nakłada obowiązek uchwalania rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy do dnia 30 listopada roku poprzedzającego okres 
obowiązywania tego programu. Programu został skonsultowany z organizacjami pozarządowymi z terenu Miasta 
Milanówka. Wpłynęły trzy pisma od organizacji pozarządowych, Nie było uwag dotyczących zapisu programu.  
W wyniku oczywistych omyłek pisarskich wkradły się do pierwotnego projektu dwa drobne błędy. 
W wyniku tego p. Litewnicki wnosi w imieniu BMM autopoprawkę.  
Przewodniczący Rady poinformował, że poszczególne komisje opiniowały projekty uchwały. Opinie były 
pozytywne.  
Przewodniczący RMM Piotr Napłoszek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 
współpracy Miasta Milanówka z organizacjami pozarządowymi na rok 2024. 
Rada Miasta w głosowaniu: 10-za, 4- nb, 1- brak głosu, podjęła Uchwałę Nr 715/XCII/23. 
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska brak głosu, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz 
za, Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol za, Hubert Jarek nb. 
Cz. n. 2:17:03 
 
Ad 5. 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 
rok. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji poinformował, że na komisji padł wniosek podwyższenia stawki 
podatku o 7%. Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z tym wnioskiem. 
Radna Janina Moława podtrzymała wniosek złożony na Komisji BiI, aby nie podwyższać stawek od środków 
transportu o 15%, tylko żeby podwyższenie było o 7%.  
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie wniosek o zmianę w tym projekcie uchwały polegający na 
obniżeniu stawek z 15% na 7%. 
Rada Miasta w głosowaniu: 12-za, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska za, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz za, 
Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol za, Hubert Jarek nb. 
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie wniosek o zmianę treści uzasadnienia, aby od słów „BMM 
proponując wzrost stawek „do zdania „w związku z powyższym BMM w przedłożonym projekcie uchwały 
wnioskuje o przyjęcie stawek podatku od środków transportowych podwyższonych o 15% w zasadach 
obowiązujących w roku 2023” – usunąć tę treść uzasadnienia. W to miejsce wpisać: „ RMM podjęła decyzje  
o przyjęciu wzrostu stawek o 7%”. 
Rada Miasta w głosowaniu: 12-za, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska za, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz za, 
Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol za, Hubert Jarek nb. 
Cz. n. 2.38.24 
Referat Podatków i Opłat Lokalnych p. Justyna Zasadowska przybliżyła projekt uchwały.  
Określa się następujące stawki podatku od środków transportowych obowiązujące na terenie miasta Milanówka 
w 2024 roku w wysokości:  
1) Od samochodów ciężarowych, o których mowa w art. 8 pkt 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych,  
o dopuszczalnej masie całkowitej: a) powyżej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie 93 zł; b) powyżej 5,5 tony do 9 ton 
włącznie 117 zł; c) powyżej 9 ton i poniżej 12 ton 139 zł.  
2) Od samochodów ciężarowych, o których mowa w art. 8 pkt 2 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych,  
o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu równej lub wyższej niż 12 ton w zależności od liczby osi, 
dopuszczalnej masy całkowitej pojazdu i rodzaju zawieszenia, według stawek określonych w załączniku nr 1 do 
niniejszej uchwały.  
3) Od ciągników siodłowych i balastowych, o których mowa w art. 8 pkt 3 ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych, o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i poniżej 12 ton 174 zł.  
4) Od ciągników siodłowych i balastowych, o których mowa w art. 8 pkt 4 ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych, o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 12 ton w zależności od 
liczby osi, dopuszczalnej masy całkowitej pojazdu i rodzaju zawieszenia, według stawek określonych  
w załączniku nr 2 do niniejszej uchwały.  



 

 

5) Od przyczep i naczep, o których mowa w art. 8 pkt 5 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (z wyjątkiem 
związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego), które łącznie  
z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton 232 zł.  
6) Od przyczep i naczep, o których mowa w art. 8 pkt 6 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (z wyjątkiem 
związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego), które łącznie  
z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton według stawek 
określonych w załączniku nr 3 do niniejszej uchwały.  
7) Od autobusów, o których mowa w art. 8 pkt 7 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, w zależności od liczby 
miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy: a) mniejszej niż 22 miejsc 291 zł; b) równej lub większej niż  
22 miejsc 523 zł. 
Stawki podatku dla pojazdów określonych w art.8 pkt 2,4,6 ustawy są przedstawione, jako załączniki do 
uchwały na stronie miasta w BIP.  
Przewodniczący RMM Piotr Napłoszek poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok. 
Rada Miasta w głosowaniu: 12-za, 3- nb, podjęła Uchwałę Nr 716/XCII/23. 
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska brak głosu, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz 
za, Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol nb, Hubert Jarek nb. 
Cz. n. 2:40:06 
 
Ad 6. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Miasta Milanówka. 
Kierownik Referat Ochrony Środowiska Emilia Parchan przedstawiła projekt uchwały. Pani Parchan 
poinformowała o zmianach w regulaminie uchwalonym w 2021 roku.  
W regulaminie uchwalonym w 2021 roku, wprowadza się następujące zmiany:  
§ 17 pkt 1, wprowadzamy zapis: opróżnianie zbiorników bezodpływowych powinno odbywać się systematycznie 
w terminach zapobiegających przelaniu się nieczystości na powierzchnię oraz przenikaniu do gruntu, 
gwarantując zachowanie czystości i porządku na nieruchomości, nie rzadziej niż raz na dwa miesiące.  
§ 17 pkt 3, wprowadzamy zapis: opróżnianie osadów ściekowych w przydomowych oczyszczalniach winny się 
odbywać zgodnie z instrukcja eksploatacji oczyszczalni, nie rzadziej niż raz w roku.  
Przymiotowy projekty uchwały został uzgodniony z Państwowym Inspektorem Sanitarnym w Grodzisku 
Mazowieckim zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości o porządku w gminach. W poprzedniej wersji regulaminu 
częstotliwość opóźniania zbiorników odpływowych była określona na opóźnianie - raz w miesiącu. Obecnie 
zmiana dotyczy opróżniania – nie rzadszej niż raz na dwa miesiące.  
Radny Krzysztof Wiśniewski uważa, że w szambach ekologicznych nie trzeba, co roku wywozić nieczystości. 
Radny ma swoje szambo ekologiczne i opróżnia je, co rok, ale to jest tylko jego decyzja dla własnej wygody.  
Radny jednak wie, że nie zawsze trzeba opróżniać zbiornik raz w roku. Radny sugeruje zmianę tzn. opróżnianie 
zbiornika raz na dwa lata.  
Radna Janina Moława poruszyła kwestię budowy kanalizacji w ul. 8 Maja 1945 r. Kanalizacja nie jest 
wykonana, chociaż RMM przydzieliła środki.  
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska poinformowała, że jest wykonywany projekt ul. 8 Maja 1945 r. 
Wszystkie decyzje są pozytywne. Dokumenty na budowę, będą składane na początku 2024 roku.  
Radny Waldemar Parol uważa, że opróżnianie zbiorników powinno nastąpić raz na kwartał.  
Radny Witold Mossakowski uważa, że bez wiedzy, ile dane gospodarstwo zużywa wody, nie można określić 
jak często należy wybierać nieczystości w przydomowej oczyszczalni ekologicznej. Użytkowanie oczyszczalni 
bez awarii wymusi stosowanie się do instrukcji obsługi. Minimum, co 2-3 lata należy wybrać zawartość 
zbiorników.  
Radny Waldemar Parol uważa, że należy opróżniać zbiorniki szamba, raz na cztery miesiące.  
Przewodniczący Rady Miasta podkreślił, że wszelkie zmiany muszą być opiniowane i uzgadniane  
z Powiatowym Inspektorem Sanitarnym. Każda zmiana będzie powodowała obowiązek ponownego uzgodnienia 
treści regulaminu.  
Kierownik Referat Ochrony Środowiska Emilia Parchan podkreśliła, że projekt uchwały trzeba będzie zdjąć  
z porządku obrad i ponownie uzgodnić z wybrana częstotliwością opróżniania zbiorników. Uchwała będzie do 
podjęcia na następnej sesji.  
Radna Janina Moława zgłosiła wniosek formalny w sprawie przydomowej oczyszczalni ścieków. Radna uważa, 
że w tym zapisie powinno być napisane, żeby zbiorniki odpływowe były opóźniane nie rzadziej niż raz na  
4 miesiące, a w oczyszczalniach ekologicznych, raz na 2 lata.   
Przewodniczący RMM podkreślił, że § 17 pkt 3, powinien brzmieć; „Opróżnianie osadów ściekowych  
w przydomowych oczyszczalniach winny się odbywać zgodnie z instrukcją eksploatacji oczyszczalni, nie rzadziej 
niż raz na dwa lata”.  
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie wniosek formalny jw. 
Rada Miasta w głosowaniu: 4-za, 3 - przeciw, 4- wstrzymujący, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
Kamil Bialik wstrz., Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki wstrz., Ewa Galińska przeciw, Janina Moława za, 
Witold Mossakowski nie głosuje, Piotr Napłoszek przeciw, Jolanta Nowakowska za, Krzysztof Ołpiński nb, 



 

 

Bożena Osiadacz wstrz., Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska przeciw, Renata Pawłowska wstrz., 
Waldemar Parol za, Hubert Jarek nb. 
Radny Waldemar Parol złożył wniosek formalny, aby zbiorniki na nieczystości płynne były opróżniane raz na  
4 miesiące. 
Przewodniczący RMM podkreślił, że § 17 pkt 1, powinien brzmieć; „Opróżnianie zbiorników bezodpływowych 
winno odbywać się systematycznie w terminach zapobiegających przelaniu się nieczystości na powierzchnię 
oraz przenikaniu do gruntu, gwarantując zachowanie czystości i porządku na nieruchomości, nie rzadziej niż raz 
na cztery miesiące”.  
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie wniosek formalny jw. 
Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 1 - przeciw, 3- wstrzymujący, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki przeciw, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska wstrz., Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz 
wstrz., Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska wstrz., Waldemar Parol za, Hubert 
Jarek nb. 
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie wniosek formalny dot. cofnięcia projektu uchwały do BMM celem 
ponownego zaopiniowania przez Powiatowy Inspektorat Sanitarny. 
Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 1- wstrzymujący, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska za, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz za, 
Krzysztof Wiśniewski wstrz., Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol za, Hubert Jarek nb. 
 
Ad 7. 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Milanówek. 
Radna Janina Moława uważa, że jest to dziwna sytuacja. Po raz kolejny RMM podejmuje ten projekt uchwały.  
Zawsze są jakieś zmiany w tym regulaminie. Komisja za każdym razem opiniuje pozytywnie uchwałę. Czy 
spółka ma prawnika, który weryfikuje zapis projektu uchwały, który trafia na obrady? Radna jest za tym, żeby 
przyjąć po raz kolejny ten regulamin. Radna chce wierzyć, że po tylu poprawkach nie ma tam żadnego błędu. 
Sekretarz Miasta podkreślił, że na projekcie uchwały jest podpis elektroniczny p. Doroty Krajewskiej, radcy 
prawnego spółki MPWiK, która sprawdziła projekt uchwały pod względem formalno prawnym. Ten projekt 
spełnia wszelkie wymogi określane w Statucie Miasta dla wnoszonych projektów uchwał do RMM. 
Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska Jaromir Chojecki poinformował,  
że opinia komisji była pozytywna.  
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Milanówek. 
Rada Miasta w głosowaniu: 9-za, 2- wstrzymujący, 1- nie głosuje, 3-nb, podjęła Uchwałę Nr 717/XCII/23 
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława wstrz., Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska wstrz., Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz za, 
Krzysztof Wiśniewski wstrz., Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol nie głosuje, Hubert 
Jarek nb. 
 
Ad 8. 
Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Pawłowska poinformowała, że komisja na 
ostatnich obradach rozpatrywała wniosek w sprawie zmiany organizacji ruchu na ul. Grudowskiej, Zawąskiej  
i Długiej. 
Wniosek wpłynął w dniu 27 października 2023 r. do RMM. Przewodniczący przekazał wniosek do zbadania do 
KSWiP. Niestety, na fakt niewskazania adresu do korespondencji przez wnioskodawców, nie było możliwości 
rozpatrzenia tego wniosku. Nie można było się skontaktować z osobami, które złożyły wniosek. Zgodnie  
z zapisami Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 8 stycznia w sprawie organizacji, rozpatrywania skarg  
i wniosków, komisja postanowiła pozostawić wniosek bez rozpatrzenia. Komisja rekomenduje RMM takie 
rozwiązanie.  
Przewodniczący RMM złożył wniosek formalny, żeby zmienić podstawę prawną i przekazać zgodnie  
z właściwością. Brak danych adresowych jest powodem pozostawienia bez rozpatrzenia, ale każdy organ na 
początek bada najpierw swoją właściwość. Skoro tamten wniosek został przekazany do BMM do załatwienia, to 
ten też powinien być przekazany. To BMM powinien zostawić wniosek bez rozpatrzenia z uwagi na brak danych 
adresowych. Powinno to się odbyć w takiej kolejności.  
Wniosek radnego dotyczy zmiany w podstawie art. 242 §1 zastępujemy art. 243. W §1 zamiast „pozostawić bez 
rozpatrzenia” zamienia się na „postanawia się przekazać BMM”. W uzasadnieniu zamiast „postanowiła 
pozostawić wniosek bez rozpatrzenia” - „Przewodniczący RMM przekazał do zbadania wniosek do rozpatrzenia 
KSWiP, która po rozpatrzeniu wniosku zaopiniowała. RMM postanowiła przekazać wniosek BMM”. 
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie wniosek jw. 
Rada Miasta w głosowaniu: 12-za, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  



 

 

Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska za, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz za, 
Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol za, Hubert Jarek nb. 
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie uchwałę dot. wniosku w sprawie zmiany organizacji ruchu na  
ul. Grudowskiej, Zawąskiej i Długiej. 
Rada Miasta w głosowaniu: 12-za, podjęła Uchwałę Nr 718/XCII/23.  
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska za, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz za, 
Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol za, Hubert Jarek nb. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Pawłowska poinformowała, że kolejny projekt 
uchwały dotyczy skargi z dnia 20 października 2023 r. złożonej przez WOPR. Skarga dotyczy niewywiązania się 
Gminy Milanówek z ustawowego obowiązku przedstawiania analizy zagrożeń dot. bezpieczeństwa osób 
wykorzystujących obszar wodny do pływania, sportu etc. W odniesieniu do niewyznaczonych obszarów 
wodnych. Komisja rekomenduje uznanie skargi za zasadną. BMM ustosunkował się do tych zarzutów. Zwrócił 
uwagę, że w przytoczonej skardze w ustawie z dnia 18 sierpnia 2011 roku o bezpieczeństwie osób 
przebywających na obszarach wodnych, przez obszar wodny rozumie się wody śródlądowe w rozumieniu art. 19  
ustawy z dnia 20 lipca 2017 roku – Prawo wodne oraz wody przybrzeżne w rozumieniu art. 26 tej ustawy,  
w pasie nieprzekraczającym 1 mili morskiej od linii brzegu, a także kąpielisko miejskie okazjonalnie 
wykorzystywane do pływania oraz inne obiekty dysponujące nieckami basenowymi i łącznej pow. pow. 100 m2.  
i głębokości powyżej 0,4 w najgłębszym miejscu. BMM podniósł argument, że kąpielisko miejskie powstało  
w latach 70-tych, a ustawa weszła w życie w 2011 r. W latach 70-tych nie można było złożyć takiego dokumentu. 
Z przepisów ustawy nie wynika, z jaką częstotliwością powinna być wykonywana analiza zagrożeń, o której 
mowa w art.4 ust.1 pkt. Nadmienił też, że nie ma wiedzy o innych miejscach okazjonalnie wykorzystywanych do 
kąpieli. Ze stanowiska wynikało też to, że brak jest zasadności składania takiego dokumentu, bowiem jak 
wskazał nie występują takie przesłanki i jego zdaniem skarga jest bezzasadna.  
Członkowie komisji nie podzielili stanowiska BMM i rekomendują uznanie skargi za zasadną, ponieważ tak 
naprawdę skarga dotyczy bezczynności BMM. Zdaniem komisji stanowisko, jakie zajął burmistrz, że jeżeli na 
terenie gminy nie ma obszarów wodnych to oczywiste jest, że analizy zagrożeń nie wykonuje się, nie znajduje 
odzwierciedlenia w przepisach prawa. Ponadto BMM, jako organ wykonawczy gminy zobowiązany jest do 
działań zmierzających do ustalenia stanu faktycznego i konieczności sporządzenia tego dokumentu, jakim jest 
analiza zagrożeń w tym identyfikacji miejsc, w których występuje zagrożenie dla osób wykorzystujących obszar 
wodny do pływania, kapania się, uprawniania sportu i rekreacji choćby przez podjęcie kontaktu pisemnego  
z Prezesem WOPR, co nie miało miejsca. Ze względu na powyższą komisję rekomenduje uznanie skargi za 
zadaną.  
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie uchwałę dot. projekt uchwały dotyczy skargi z dnia  
20 października 2023 r. złożonej przez WOPR. 
Rada Miasta w głosowaniu: 10-za, 2-wstrz., 3- nb, podjęła Uchwałę Nr 719/XCII/23.  
Kamil Bialik wstrz., Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska za, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz za, 
Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska wstrz., Renata Pawłowska za, Waldemar Parol za, Hubert Jarek nb. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Pawłowska poinformowała, że kolejny projekt 
uchwały dotyczy krótkiego wniosku, który wpłynął w dniu 3 listopada do RMM. Do wniosku były załączone 
zdjęcia. Wniosek dotyczył możliwości bezpiecznego przejścia chodnikiem przy ul. Wojska Polskiego. Chodziło  
o pawilon przy cmentarzu, w której sprzedawane są znicze. Jako że BMM jest zarządca dróg, członkowie komisji 
postanowili rekomendować RMM przekazanie wniosku według właściwości do BMM.  
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku do BMM.  
Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 1-wstrz., 3- nb, podjęła Uchwałę Nr 720/XCII/23.  
Kamil Bialik za, Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska za, Janina Moława za, Witold 
Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska za, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz za, 
Krzysztof Wiśniewski za, Hanna Młynarska wstrz., Renata Pawłowska za, Waldemar Parol za, Hubert Jarek nb. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Renata Pawłowska poinformowała, że kolejny projekt 
uchwały, stanowiska w sprawie reparacji, odszkodowań, zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska odniosła  
z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. Radna nawiązała do pisma Wojewody Mazowieckiego  
z 2023 roku. Członkowie Komisji SWiP jednoznacznie zwrócili uwagę na fakt, iż temat, choć jest bardzo ważny, 
to zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa, prowadzenie zadań dyplomatycznych i prawnych zmierzających 
do uzyskania od Rządu RFN zadośćuczynienia znacząco wykracza poza kompetencje RMM. Z pewnością jest 
kompetencją Rządu Rzeczpospolitej Polskiej. W świetle powyższego Komisja rekomenduje pismo załatwić 
odmownie.  
Przewodniczący RMM poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie załatwienia pisma odmownie. 
Rada Miasta w głosowaniu: 7-za, 5-wstrz., 3- nb, podjęła Uchwałę Nr 721/XCII/23.  
Kamil Bialik wstrz., Karolina Werczyńska nb, Jaromir Chojecki za, Ewa Galińska wstrz., Janina Moława wstrz., 
Witold Mossakowski za, Piotr Napłoszek za, Jolanta Nowakowska za, Krzysztof Ołpiński nb, Bożena Osiadacz 



 

 

za, Krzysztof Wiśniewski wstrz., Hanna Młynarska za, Renata Pawłowska za, Waldemar Parol wstrz., Hubert 
Jarek nb. 
 
Ad 9. 
Zgłaszanie interpelacji, wniosków i zapytań oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Radna Bożena Osiadacz nawiązała złożonych dwóch interpelacji, na które nie dostała odpowiedzi.  
 
Ad 10. 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami oraz wykonania uchwał Rady Miasta 
Milanówka. 
Sekretarz Miasta przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami oraz 
wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka. 
Przewodniczący RMM zapytał, kto odebrał prace w takim kształcie w Parku Lasockiego.  
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska zakłada, że odebrał to inspektor. Pani Gawrońska musi zebrać 
więcej informacji na ten temat. Pani Gawrońska nie brała w tym udziału.  
Przewodniczący RMM zadał pytanie w sprawie nasadzeń zastępczych na terenie willi Waleria, które są 
efektem kontroli, która miał UM w związku z nielegalnie prowadzonymi pracami. Radny chciałby wiedzieć, kto 
wpadł na pomysł posadzenia dwóch dębów w odległości 2 m od siebie. Drzewa, których korona osiąga średnicę 
kilku metrów zostały posadzone tak blisko siebie. Co kierowało autorem takiego rozwiązania?   
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska z informacji, które posiada, na terenie willi Waleria były powycinane 
drzewa. Wycięte drzewa rosły obok siebie. Nasadzenia są robione w konsultacji z konserwatorem i zgodnie  
z jego wytycznymi.  
Przewodniczący RMM zapytał, jaki będzie koszt nasadzeń, nałożonych przez konserwatora zabytków?? 
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska poinformowała, że koszt nasadzeń nie został określony przez 
konserwatora. Gminę nasadzenia kosztowały ok. 11 000,00zł. 
Przewodniczący RMM zaznaczył, że BMM wielokrotnie podkreślał, że za nielegalne działania to on ponosi 
odpowiedzialność majątkową. Kto odda gminie 11 000,00zł? 
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska sugeruje zadać pytanie na piśmie. 
 
Ad 11. 
Sprawy różne. 
Radna Ewa Galińska przekazała podziękowania p. Emilii Parchan za fachowe zajęcie się grobem pułkownika, 
który był głównym kwatermistrzem AK w czasie Powstania Warszawskiego. Radna wystąpiła również do 
Muzeum Powstania Warszawskiego w tej sprawie. Radna otrzymała zobowiązanie, że w przyszłym roku zrobią 
nowy pomnik.  
Radna zwróciła uwagę, żeby autorzy uchwał podpisywali się na dokumencie, ponieważ nie wiadomo, kto je 
przygotował.  
Radna zapytała, czy działają windy w budynku „C” UM na ul. Spacerowej? 
Sekretarz Miasta zapewnił, że sprawdzi, czy windy są czynne. 
Radna Ewa Galińska nawiązała do wniosku p. Dyrektor Szpitala Powiatowego z prośbą o dofinansowanie 
urządzenia do badań USG. UM powinien zająć stanowisko w tej kwestii. 
Radny Waldemar Parol zadał pytanie w sprawie ul. Zawąskiej. 
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska poinformowała, że przygotowano projekt nowej organizacji ruchu, 
który został złożony do Starostwa celem zatwierdzenia. UM chce wprowadzić tam skrzyżowanie równorzędne 
oraz przewidziano nowe przejście dla pieszych. Równolegle UM sprawdza możliwość wyniesienia dla ścieżki 
rowerowej i przejścia dla pieszych.   
Radna Renata Pawłowska zapytała, dlaczego nie są odbierane liście? Radna poruszyła temat uskoku na jezdni 
w ul. Warszawskiej.  
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska poinformowała, że zgłosi to do Ref. ROŚ. Pani Gawrońska zgłosiła 
problem uskoku na ul. Warszawskiej do wykonawcy, w celu poprawienia jezdni.  
 
Ad 12. 
Zakończenie XCII Sesji Rady Miasta Milanówka. 
Przewodniczący Rady Miasta Piotr Napłoszek podziękował za udział w XCII Sesji Rady Miasta Milanówka, 
zamykając jej obrady. 
Integralną częścią protokołu jest nagranie z sesji opublikowane na stronie Miasta Milanówka. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Milanówka 
                              |-| 
radny Piotr Napłoszek 
 
Protokółowała  
             |-| 
Małgorzata Obwojska   
 
 


